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 پيام تسليت رهبري 
براي درگذشت آیت الله معصومي

رهبـر معظم انقـلاب اسلامــي در پيـامـي 
درگـذشــت عـالــم خـدمتگـــزار 
والـمســلمين  حجــت  الاســـلام 
علـي اصغـر معصـومي را تسليت گفـتند. 

متن پيام به اين شرح است:
بسمه تعالي

درگذشت عالم خدمتگزار جناب حجت  الاسلام 
والمسلمين آقاي حاج شيخ علي اصغر معصومي رحمت  الله عليه را به خاندان 
گرامي و بازماندگان محترم و به همه  ارادتمندان و شاگردان ايشان تسليت 
عرض مي كنم. در طول دهها س��ال گذش��ته، خدمات اين عالم بزرگوار در 
زمينه هاي فرهنگي و اجتماعي استمرار داشته و عضويت در دوره هاي متعدد 
مجلس خبرگان نمونه  برجسته  آن بوده اس��ت. از خداوند متعال رحمت و 

مغفرت و علو درجات ايشان را مسئلت مي نمايم. 
سيد علي خامنه اي / ۲۸ شهريورماه ۱۳۹۶
-------------------------------------------------------

 رفراندوم كردستان اقدام شخصي 
براي منفعت جویي خانوادگي است

معـاون سياسـي سـپاه تأكيـد كـرد: طـرح رفرانـدوم اسـتقلال 
كردسـتان عراق بيش از آنكه هدفـش كمك به مردم كرد باشـد يك 
اقدام شـخصي بـراي بهره بـرداري و منفعت جويي خانوادگي اسـت. 
سردار رسول سنايي راد در گفت وگو با تسنيم درباره برگزاري رفراندوم در 
اقليم كردستان عراق طي روزهاي آينده، اظهار داشت: برگزاري رفراندوم 
آن هم در شرايطي كه وارد دوران پساداعش مي شويم، مي تواند زمينه ساز 
چالش هاي جدي منطقه اي براي عراق و ساير كشورهاي همسايه آن باشد. 
وي افزود: امروز دولت و مجلس عراق مخالف برگزاري رفراندوم بوده و دراين 
ماجرا نوع مديريتي كه بارزاني در چند سال گذشته داشته و با حذف مجلس 
در اقليم و تبديل حاكميت به يك جريان قومي و خانوادگي، نشان مي دهد اين 
طرح بيش از آنكه هدفش كمك به مردم كرد باشد، يك اقدام شخصي براي 
بهره برداري و منفعت جويي خانوادگي است. سردار سنايي تصريح كرد: علاوه 
برمخالفت مسئولان و مردم عراق و همچنين كشورهاي همسايه، دولت هاي 
اروپايي نيز با تجربه ناامني ه��اي پيش آمده در اروپا ب��ا اين طرح مخالفت 
مي كنند و به نظر مي رسد اصرار بارزاني بر برگزاري رفراندوم آن هم در مقطعي 
كه منطقه در حال خروج از چالش حضور نيروهاي تكفيري است و همچنين 
حمايت توأم با تشويق رژيم صهيونيستي به عنوان حامي اصلي رفراندوم در 
كردستان عراق، نشان مي دهد يك واحد صهيونيستي جديد در منطقه در 
حال شكل گيري است. معاون سياسي سپاه ادامه داد: مخالفت هايي كه در 
خود اقليم كردستان وجود دارد نش��ان مي دهد اين طرح مي تواند موجبات 

ناامني و بي ثباتي در اقليم كردستان را به وجود بياورد. 
-------------------------------------------------------
بازدید رئيس مجلس از مناطق مرزي شمال غرب

رئيس مجلس شـوراي اسـلامي گفـت:در سـايه بيـداري و آمادگي 
رزمندگان سـپاه و سـاير نيروهاي نظامي اسـت كه دشـمنان انقلاب 
اسـلامي جرئـت جسـارت بـه مرزهـاي ايـران اسـلامي را ندارند. 
به گزارش خان��ه ملت، علي لاريجان��ي در جريان بازدي��د از مناطق مرزي 
اس��تان هاي آذربايجان غربي و ش��رقي گفت: حضور نيروي زميني س��پاه 
پاسداران انقلاب اسلامي همانند گذش��ته امنيت پايدار را در مرزها برقرار 
كرده و علاوه بر اين رزمندگان سپاه در حوزه هاي مهندسي و ساخت جاده ها 

در ارتفاعات و نقاط صعب العبور نيز كارهاي خوبي كرده اند. 
رئيس مجلس شوراي اس��لامي با بيان اينكه س��اماندهي خوبي در زمينه 
اس��تقرار نيرو در مرزها ص��ورت گرفته اس��ت، افزود: اش��رار و ضدانقلاب 
ضربه هاي شديدي از نيروهاي نظامي و امنيتي جمهوري اسلامي خورده اند 
و ارتقاي امنيت مرزها يك هشدار به عناصر ضدانقلاب است. نيروهاي نظامي 
در مرزها هميشه بايد هوشيار باش��ند و رصدهاي لازم در مرزها انجام شود 
و نبايد از انجام اين مهم غفلت كرد. دكتر لاريجاني افزود:در سايه بيداري و 
آمادگي رزمندگان سپاه و ساير نيروهاي نظامي است كه دشمنان انقلاب 

اسلامي جرئت جسارت به مرزهاي ايران اسلامي را ندارد. 
لازم به ذكر است دكتر لاريجاني در جريان بازديد مرزهاي مشترك جمهوري 
اسلامي ايران با كشورهاي تركيه، ارمنستان و آذربايجان از پاسگاه هاي مرزي 
شهيدان و شگفتان و مناطق مرزي تيسه، زرينه، بزتپه، سليوانا، قلعه زينال 
تابوتان، منطقه بورآلان، غار سمندران دشت شيبلو و بسياري ديگر از مناطق 

مرزي استان هاي آذربايجان غربي و شرق بازديد كرد. 
-------------------------------------------------------

بروجردی: امریکایی ها زیاد حرف بی ربط 
می زنند

رئيـس كميسـيون امنيـت ملـي وسياسـت خارجـي مجلـس 
گفـت: تاكنـون گزارش هـاي آژانـس گويـاي عملكـرد صحيـح 
و  بـوده  هسـته اي  فعاليـت  در  ايـران  اسـلامي  جمهـوري 
از ايـن بـه بعـد هـم بـر هميـن منـوال بـه پيـش خواهـد رفـت. 
علاءالدين بروجردي نماينده مردم بروجرد در گفت وگو با ميزان با اش��اره 
به اظهارات اخير آمانو درباره بازديد از سايت هاي نظامي و غيرنظامي ايران 
براساس اجراي پروتكل الحاقي، گفت: آژانس بين المللي انرژي اتمي بارها 
طبق بازديدهاي خود از سايت هاي هس��ته اي ايران، عدم انحراف ايران در 
عرصه هسته اي را مورد تأكيد قرار داده است و حتي اين مسئله به موضوع 
تأخير هم معطوف مي شود. وي افزود: معتقدم طبق اين ادعاي امريكايي ها، 
جمهوري اسلامي ايران سرافراز است كه بر اساس تعهدات خود عمل كرده 
و به اين سياس��ت هم در آينده ادامه خواهد داد. رئيس كميسيون امنيت 
ملي و سياست خارجي مجلس شوراي اسلامي در پاسخ به سؤالي مبني بر 
اينكه آيا طرح چنين اظهاراتي از سوي آمانو از جانب امريكايي ها بوده است 
يا خير؟ گفت: بسياري از اظهارات امريكايي ها بي ربط است. معتقدم تاكنون 
گزارش هاي آژانس گوياي عملكرد صحيح جمهوري اسلامي ايران در فعاليت 
هسته اي بوده و از اين به بعد هم به دليل اينكه سياست ايران يك سياست 
منطقي و اصولي اس��ت و به تعهدات خود عمل مي كند، قطعاً گزارش هاي 

آژانس بر همين منوال به جلو پيش خواهد رفت. 
-------------------------------------------------------

 ذوالنور : از اظهارات موگریني 
در مورد برجام آبي گرم نمي شود

رئيـس كميتـه هسـته اي مجلـس گفـت: تحريم هـاي بانكـي 
اروپايي هـا توسـط اتحاديـه اروپـا تمديـد نمي شـود، بلكـه بـه 
واسـطه تهديدهـاي امريـكا ايـن تحريم هـا ادامـه يافتـه اسـت. 
مجتبي ذوالنور در گفت و گو با خانه مل��ت، در خصوص اظهارات موگريني 
مربوط به اينكه برجام توافقي خوب بين ايران و جامعه جهاني است و تنها 
دو كشور آن را منعقد نساخته اند، اظهار داشت: تحريم هاي بانكي اروپايي ها 
توسط اتحاديه اروپا تمديد نمي شود بلكه به واسطه تهديدهاي امريكاست كه 
اين تحريم ها ادامه يافته، حتي بانك هاي چيني نيز به اين دلايل با ما ارتباط 
ندارند. چين مهم ترين طرف اقتصادي ايران است. اين كشور در دوران تحريم 
و قبل از برجام با بانك »كن لن« چين با ايران همكاري داشته ولي امروز بانك 

چيني كه در حد بانك »كن لن« باشد با ايران همكاري ندارد. 
عضو كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس شوراي اسلامي با بيان 
اينكه اظهار نظر موگريني يا هر مقام اروپايي ديگري، اگر منجر به اجراي كليت 
برجام شود و همه اعضا به آن پايبند باش��ند، نتايج خوبي را به دنبال خواهد 
داشت، گفت: اين اظهارات اگر امريكا را يا مجبور يا متقاعد كند، اثرگذار است، 
اما در غير اين صورت برجام نيمه مرگي باقي مي ماند كه س��لانه سلانه بايد 
توسط ايران و اروپايي ها جلو برود كه اين موضوع در خور هزينه هايي كه ما 

پرداخته ايم نيست، بنابراين از اظهارات موگريني آبي گرم نمي شود.

حسن روحاني رئيس جمهور كشورمان كه به منظور شركت در اجلاس سالانه سازمان 
ملل در نيويورك به سر مي برد، در ديدارهاي مختلف با سران كشورها بر لزوم  تلاش 
براي اجراي برجام از سـوي طرفين، قطع نسل كشـي در ميانمار، هشـدار در مورد 
رفراندوم جدايي كردسـتان از عراق و مبارزه با تروريسـم در جهان گفت و گو كرد. 

   هرگونه تغيير مرزهاي منطقه بسيار خطرناك است
حسن روحاني روز دوشنبه در ديدار »آنتونيو گوترش« دبير كل سازمان ملل ضمن اعلام آمادگي 
ايران براي تقويت همكاري خود با اين سازمان جهت حل و فصل مشكلات منطقه اي تأكيد كرد: 
برجام مي تواند الگوي خوبي براي صلح و ثبات در منطقه و جهان باشد و مسئوليت آژانس بين المللي 
انرژي اتمي و دبير كل س��ازمان ملل در حمايت و تقويت برجام به ويژه در برابر آنهايي كه خلاف 
تعهدات گام بر مي دارند، بسيار بااهميت است. روحاني همچنين همگان و از جمله سازمان ملل 
متحد را به حمايت قاطع و حفاظت از قانون اساسي و تماميت ارضي عراق فرا خواند و گفت: بحث 
همه پرسي در اقليم كردستان عراق و هرگونه حركت در جهت تغيير مرز و جغرافياي كشورهاي 
منطقه بسيار خطرناك است. دبير كل سازمان ملل متحد نيز در اين ديدار با ابراز خرسندي از ديدار 
و گفت وگو با رئيس جمهوري اسلامي ايران، به ضرورت اجراي كامل و دقيق برجام از سوي همه 
طرف ها اشاره كرد و گفت: حقيقت اين است كه جمهوري اسلامي ايران به تعهدات خود در قبال 
برجام عمل كرده است. برجام گام مهمي در تقويت صلح است و معتقدم همه بايد از آن حفاظت 
كنند. آنتونيو گوترش با اشاره به شرايط كنوني سوريه و يمن اظهارداشت: سازمان ملل خواهان 

همكاري بسيار نزديك با ايران براي حل و فصل سياسي مشكلات در كشورهاست. 
دبير كل سازمان ملل متحد ضمن حمايت قاطع از قانون اساسي و تماميت ارضي عراق، گفت: 
ما معتقديم حل مشكلات كنوني در سوريه و عراق در گرو پيگيري راه حل هاي سياسي و مذاكره 
همه طرف هاست، همانند آنچه اكنون با مشاركت ايران، روسيه و تركيه در آستانه و از سوي 
سازمان ملل در ژنو در جريان است. هر گونه تجزيه عراق يا سوريه نفعي براي ثبات منطقه ندارد 

و ما آماده همكاري با ايران در تقويت پايه هاي صلح و امنيت در منطقه هستيم. 
   رفتارهاي امريكا در مورد برجام نگران كننده است

حسن روحاني رئيس جمهور در ديدار با رئيس جمهور فرانسه با بيان اينكه نبايد اجازه داد 
دستاوردهاي برجام تضعيف شود، اظهارداشت: برجام حاوي اين پيام بود كه مسائل پيچيده 

بين المللي را مي توان از طريق گفت وگو  و در چارچوب رويكرد برد – برد حل و فصل كرد و 
هر آسيبي به آن مي تواند انتقال دهنده اين پيام خطرناك به جهان باشد كه ديپلماسي قادر 

به رفع  مشكلات نيست.  
رئيس جمهور رفتارهاي دولت فعلي امريكا در ارتباط با برجام را براي جامعه جهاني نگران كننده 
برشمرد و تأكيد كرد: تنها نهادي كه بايد بر برجام نظارت كند آژانس بين المللي انرژي اتمي 
است كه تاكنون هفت بار صراحتاً بر پايبندي ايران بر اين توافق تأكيد كرده است و نبايد برخي  
توافق روشني همانند برجام را به مسائل ديگر مشروط كنند. روحاني به موضوع عراق و اهميت 
حمايت قاطع جامعه جهاني و از جمله فرانسه از قانون اساسي و تماميت ارضي اين كشور اشاره 
كرد و افزود: بحث همه پرسي در اقليم كردستان عراق و هرگونه حركت در جهت تغيير مرز و 
جغرافياي كشورهاي منطقه بسيار خطرناك است و مي تواند درگيري هاي درازمدت در اين 
منطقه ايجاد كند كه به نفع هيچ كشوري نخواهد بود. امانوئل مكرون رئيس جمهور فرانسه در 
اين ديدار گفت: دوره پسابرجام فرصت مناسبي براي گسترش همكاري هاي مشترك ايجاد 
كرده و پاريس به برجام متعهد است و از آن حمايت مي كند. وي تأكيد كرد: فرانسه خواستار 

اجراي كامل برجام است و هر گونه مذاكره مجدد درباره آن را بي معنا مي داند. 

   اتحاديه اروپا تلاش برای اجراي برجام را افزايش دهد
حسن روحاني رئيس جمهور در ديدار رئيس جمهور اتريش، گفت: در دوره پسابرجام، فرصت و 
فضاي مناسبي براي تحكيم هر چه بيشتر روابط با همه كشورهاي اروپايي به وجود آمده است. 
روحاني به نقش برجام در توسعه همكاري هاي مشترك اشاره و تصريح كرد: اجراي كامل توافق 
برجام به نفع اتحاديه اروپا و منطقه است، لذا ضرورت دارد اتحاديه اروپا تلاش ها و نقش آفريني 

خود را در اين زمينه همسو با منافع خود و شركت هاي اروپايي افزايش دهد.
رئيس جمهور هرگونه تغيير در مرزهاي جغرافيايي كشورهاي منطقه را خطرناك خواند و گفت: 
نگراني جديد، طرح همه پرسي استقلال اقليم كردس��تان عراق است كه مي تواند يك تنش و 
درگيري جديد و بسيار خطرناك ايجاد كند. »آلكساندر فان در بلن« رئيس جمهور اتريش نيز در 
اين ديدار خواهان گسترش و تعميق همكاري هاي تهران و وين در همه عرصه ها شد و گفت: ما 
علاقه مند به روابط خوب و سرمايه گذاري مستقيم در ايران هستيم. وي به آمارهاي اميدوار كننده 
در ارتباط با اقتصاد ايران در عرصه جهاني اشاره كرد و افزود: اين آمارها بسيار اميدواركننده است 

و شركت هاي اروپايي و اتريشي را بيش از پيش براي مشاركت در بازار ايران تشويق مي كند. 
   ضرورت فشار بر دولت ميانمار براي توقف نسل كشي

حسن روحاني در ديدار »استفان لوون« نخست وزير سوئد وضعيت غمبار مسلمانان ميانمار 
را نيز تكان دهنده خواند و اظهارداشت: ش��رايط سختي براي مسلمانان ميانمار پيش آمده و 
400 هزار بي گناه آواره شده اند. فشار بر دولت ميانمار براي توقف نسل كشي و اعمال خشونت 
عليه مسلمانان يك اقدام ضروري اس��ت و بي ترديد نقش اتحاديه اروپا براي توقف فشارهاي 

غيرانساني بر مسلمانان ميانماري و كمك به آوارگان حائز اهميت است. 
نخست وزير سوئد نيز در اين ديدار با بيان اينكه »برجام نبايد تضعيف شود«، بر ضرورت اجراي 
كامل برجام و لغو محدوديت ها براي تجارت با ايران تأكيد كرد و گفت: ما خرسنديم كه ايران 
طبق گزارش هاي آژانس به تمامي تعهداتش در قبال برجام عمل كرده و همه طرف ها نيز بايد به 
انجام تعهداتشان پايبند باشند. وي همچنين وضعيت مسلمانان ميانمار را يك تراژدي خواند و 
افزود: سوئد به عنوان يك كشور مستقل هر كمكي كه بتواند در اين زمينه انجام خواهد داد و در 
همين ارتباط ما در شوراي امنيت سازمان ملل متحد موضوع را مطرح كرديم و به تلاش هاي 

خود براي پايان دادن به اين تراژدي ادامه مي دهيم. 

نقض برجام، رفراندوم كردستان، ميانمار و تروريسم، موضوع ديدارهاي روحانی در نيويورك

رئيس جمهور در گفت وگو با شبكه تلويزيوني سي ان ان:

رفتار ترامپ عقبگرد به دوران بوش است
   خبر    یک

رفتـار فعلـي ترامـپ مسـير مذاكره بـراي حل 
مشـكلات بين المللـي را مي بنـدد و عقبگـرد 
بـه دوران ناموفـق بـوش پـدر و پسـر اسـت. 

  خروج از برجام هيچ خاصيتي 
براي امريكايي ها ندارد

به گزارش پايگاه اطلاع رس��اني رياس��ت جمهوري، 
گفت وگوي كريستين امانپور مجري شبكه سي ان ان 
امريكا با رئيس جمهوري اسلامي ايران با اين پرسش 
آغاز شد كه چه اتفاقي رخ خواهد داد اگر رئيس جمهور 

امريكا، ايالات متحده را از برجام خارج كند؟
رئيس جمهور پاسخ داد: برجام يك تعهد چندجانبه 
بين المللي و مورد تأييد شوراي امنيت سازمان ملل 
است. خروج از اين تعهد هزينه بسيار سنگيني براي 
امريكا خواهد داشت. فكر نمي كنم امريكايي ها اين 
هزينه س��نگين را تحمل بكنند، براي يك كاري كه 
كاملًا براي آنها بي خاصيت خواهد ب��ود. خروج آنها 
از برجام هيچ خاصيتي براي آنها ن��دارد اما در عين 
حال اعتماد جهاني را نس��بت به امريكا به طور كلي 

از بين خواهد برد. 
   برنامه ريزي براي واكنش مقابل خروج امريكا 

از برجام انجام شده است
از روحاني سؤال شد: اگر ايالات متحده از برجام خارج 
ش��ود، ايران چه كار مي كند، آيا فروپاش��ي برجام را 
مش��اهده خواهيم كرد؟رئيس جمهور پاسخ داد: اگر 
امريكا از برجام خارج شود ايران عكس العمل لازم را 
نشان خواهد داد، چون نمي شود امريكا از يك تعهدي 
خارج شود و طرف مقابل بخواهد در همان وضعيت 
اجراي تعهد خودش باقي بماند، بنابراين يك طرف 
برجام ايجاد اعتماد جهاني است و طرف ديگر برداشته 
ش��دن تحريم هاي ظالمانه و غيرقانوني. اين تعادل 

هميشه بايد حفظ شود. 
گزينه هاي مختلفي را در برابر اين موضوع در اختيار 
خواهيم داشت. اگر امريكا از برجام خارج شود. براي 
اين كار برنامه ريزي و فكر شده كه چه اقداماتي انجام 
خواهيم داد. بنابراين اگر چنين چيزي اتفاق بيفتد به 
سرعت اقدامات ايران را دنيا شاهد خواهد بود. ايران 
اگر بخواهد برگردد به شرايط قبل از برجام، در عرض 
چند روز اين كار انجام خواهد ش��د. اينكه امريكا از 
برجام خارج مي ش��ود يا نه، )مهم نيس��ت( مهم اين 
است كه قاعده ديپلماسي اين را مي گويد كه امريكا 
به دليل مضرات زيادي كه اي��ن كار براي آينده اين 
كشور خواهد داش��ت و براي ثبات و امنيت جهاني، 
نبايد خارج شود. وي افزود: از آنجايي كه فعاليت ها و 
برنامه هاي آقاي ترامپ تا حدي غيرقابل پيش بيني 
است، بنابراين ما هم براي آن شرايط پيش بيني هاي 

لازم را انجام داده ايم. 
  كاهش تنش بين ايران و امريكا به نظر طرف 

امريكايي بستگي دارد
از روحاني سؤال شد: يكي دو سال پيش كه برجام امضا 
شده بود گفتيد شما معتقديد مردم ايران مي خواهند 
تنش كمتر و رابطه بهتري را ببينند بين ايالات متحده و 

جمهوري اسلامي ايران، آيا الان با اين دولت جديد فكر 
مي كنيد چنين چيزي امكانپذير است؟

رئيس جمهور با بيان اينكه نظر ايران همواره كاهش 
تنش بوده، الان هم كاهش تنش اس��ت، گفت: اين 
كاهش تنش وابسته به اين است كه طرف امريكايي 
هم در اين زمينه همين نظر را داشته باشد. اگر طرف 
مقابل خواهان تشديد تنش باشد، به طور طبيعي با 
عكس العمل مناسب ايران مواجه مي شود. آنچه ديده 
مي شود اينكه امروز اين اراده در دولت جديد امريكا 

براي رفع تنش كمتر از دولت گذشته امريكاست. 
   اگر به ياري مردم سوريه نمي رفتيم  

تروريسم حاكم مي شد
خبرنگار س��ي ان ان از دكت��ر روحاني س��ؤال كرد: 
مي خواهم در مورد س��وريه صحبت كنم. بعد از اين 
همه سال هاي جنگ و پشتيباني ش��ما از سوريه به 
نظر مي رسد در نتيجه سوريه برنده شده و سفير قبلي 
امريكا در سوريه آقاي رابرت فورد هم گفته كه سوريه 

پيروزي نظامي دارد. 
رئيس جمهور پاسخ داد: در مسئله سوريه براي ما مهم 
اين بود كه تروريسم در كشور سوريه حاكم نشود. اگر 
ما به دعوت دولت اسد و مردم س��وريه پاسخ مثبتي 
نمي داديم و آنها را ياري و كمك نمي كرديم، ممكن بود 
تروريست ها امروز بر دمشق مسلط باشند، فكر نمي كنم 
به نفع هيچ كس باشد كه تروريست هايي مثل داعش 
داراي يك حكوم��ت و يك دولت در س��وريه يا عراق 
باشند و به همين دليل به كمك مردم سوريه و عراق 

شتافتيم و مسير ما مس��ير موفقيت آميزي بود. امروز 
شكست داعش دوره پاياني خودش را دارد طي مي كند. 
رئيس جمهور افزود: آينده سوريه را مذاكرات تعيين 
مي كند و در نهايت بايد معارضان دولت، با خود دولت 
به توافق برسند. پايان كار در سوريه بايد آراي مردم و 
صندوق رأي و دموكراسي باشد، بنابراين آنچه خواست 

مردم سوريه است، آينده سوريه را خواهد ساخت. 
   همه كشورهاي جهان بايد مقابل دولت

و ارتش ميانمار بايستند
وي در جواب سؤالي درباره وضعيت غمبار مسلمانان 
روهينگياي ميانمار و اث��رات احتمالي آن بر فعاليت 
تندروها براي آغاز فعاليت هاي تروريستي جديد در 
عرصه جهان، گفت: ما در شبه قاره هند به طور كلي 
همواره شاهد مشكلات و خشونت هايي بين مسلمانان 
و غيرمس��لمان ها بوده ايم. در ميانمار هم در گذشته 
ش��اهد اينگونه تنش ه��ا بوده ايم اما ح��وادث اخير، 
كم سابقه است كه حدود 400 هزار نفر از خانه هايشان 
آواره ش��وند و خانه هايش��ان را ارتش ميانمار آتش 
بزند، بنابراي��ن يك فاجعه بزرگ انس��اني رخ داده و 
يك نسل كشي در حال تحقق است. معتقدم نه تنها 
مسلمان ها بلكه همه كشورهاي جهان در برابر ارتش 
ميانمار و دولت ميانمار بايد بايس��تند و ايس��تادگي 
كنند و از طرف ديگ��ر به م��ردم آواره اي كه الان به 
كش��ور بنگلادش وارد ش��ده اند، كمك كنند. ما در 
هر دو زمينه اقدام خواهيم كرد؛ هم در زمينه كمك 
به مردم آواره و هم در زمينه فش��ار به دولت ميانمار. 

رئيس جمهور اظهارداشت: هميشه اينگونه اقدامات 
يعني ظلم به مردم، آواره كردن مردم و نسل كشي ها، 
 زمين��ه اي را براي افراط و خش��ونت آم��اده مي كند 
و ممكن اس��ت تروريس��ت ها بخواهند از اين فضاها 
استفاده كنند، اين ما هستيم كه نبايد بگذاريم چنين 
فضاهايي براي تروريس��ت ها به وجود بياي��د. بعد از 
اينكه تروريس��ت ها در عراق و سوريه شكست كامل 
بخورند، حتماً نقل مكان مي كنند از اين دو كشور به 
كش��ورهاي ديگر و اين خطري براي كل منطقه ما و 

حتي اروپا خواهد بود. 
   ماجراي كره شمالي بايد از طريق ديپلماسي 

حل شود
از رئيس جمهور سؤال شد: »عكس العمل جناب عالي 
در رابطه با آزمايش هاي موشكي دوربرد كره شمالي، 
آزمايشات سلاح هاي هسته اي، تهديد سرزمين امريكا 

و شليك موشك به روي آسمان ژاپن چيست؟«
رئيس جمهور اظهار داشت: موضع ما راجع به سلاح 
هسته اي روشن اس��ت. اصولاً با س��لاح هسته اي و 
سلاح كش��تار جمعي كاملًا مخالفيم و معتقديم كل 
سلاح هسته اي در دنيا بايد امحا شود و از بين برود، 
بنابراين نظرات ما در اين زمينه روشن است. مسابقات 
تسليحاتي را در هيچ منطقه اي نمي پسنديم و آن را 
خطرناك مي بينيم اما از طرف ديگر موضع گيري ها و 
اقدامات امريكا و برخي از كشورها نسبت به كره شمالي 
اقدامات مناسبي نيست. تهديد نمي تواند اين مسئله 
را حل و فصل كند. مقابل��ه نظامي هم نمي تواند اين 

مسئله را حل كند. تنها از طريق ديپلماسي و مذاكره 
بايد اين مسئله حل و فصل شود. 

رئيس جمهور گفت: به نظرم آنچه راجع به ايران تحقق 
پيدا كرد تجربه خوبي است كه در جاي ديگر هم اجرا 
ش��ود. اما ش��ما اين را هم در نظر بگيريد، اگر امريكا 
بخواهد از برجام خارج ش��ود، براي چه كره ش��مالي 
وقت خ��ود را تلف كند براي اينكه ب��ا امريكا مذاكره 
كند؟ به دليل اينك��ه بعد از س��ال ها مذاكره ممكن 
اس��ت رئيس جمهور بعدي در امريكا روي كار بيايد 
و آن توافقات را زير پا بگذارد، بنابراين كار ترامپ در 
رابطه با برجام دارد مسير مذاكرات را نسبت به همه 

مشكلات منطقه اي مي بندد. 
   آقاي ترامپ خواهد ديد مسـير اشتباهي 

مي رود
از روحاني س��ؤال ش��د: »چه انتظار داري��د در نطق 

رئيس جمهور ترامپ در مورد ايران بشنويد؟«
وي پاسخ داد: شيوه اي كه تاكنون دولت جديد امريكا 
نسبت به ايران و برجام انتخاب كرده شيوه نادرستي 
است. نادرست بودن اين راه را دولت هاي قبلي امريكا 
تجربه كردند و به اين نتيجه رسيدند. كاري كه اوباما 
انجام مي داد در دوره خودش ب��راي مذاكره با ايران، 
در واقع استفاده از تجربه دولت هاي گذشته در طول 
سي و چند سال گذشته بود و امروز متأسفانه مسيري 
كه دولت جديد امريكا آغاز و شروع كرده بازگشت به 
گذشته است. بازگشت به گذشته دور در دوران بوش 
پدر و بوش پسر، بنابراين اين راه، راه ناموفقي بود، قبلًا 
تجربه شده و باز هم آقاي ترامپ به زودي خواهد ديد 

كه اين مسير، مسير اشتباهي است. 
   نگران زنداني هاي امريكا هم باشيد!

رئيس جمهور در جواب س��ؤالي درباره آنچه زنداني 
ش��دن تعدادي از روزنامه نگاران و اف��راد دوتابعيتي 
در ايران عنوان ش��د، گفت: قوه قضائيه ايران مستقل 
است و دولت نسبت به فعاليت هاي قضايي نمي تواند 
مداخله اي داش��ته باش��د. آنچه براي رئيس جمهور 
مهم اس��ت اين اس��ت كه روند قضايي، مسير قانوني 
و عادلانه خودش را طي كند. روحاني افزود: از طرف 
ديگر اگر نگراني نسبت به افراد زنداني در ايران وجود 
دارد، افراد فراواني هم هس��تند ك��ه در امريكا زنداني 
هستند، به همان نسبت نگراني وجود دارد و ايرانيان 
فراواني هس��تند كه در امريكا زنداني هستند يا تحت 
تعقيب امريكا در كش��ورهاي ديگر هستند كه از نظر 
ما كاملًا بي گناه هستند و فعاليت امريكا در اين زمينه 
كاملًا سياسي است، بنابراين اگر مي خواهيم از حقوق 
انسان ها صحبت كنيم و آنهايي كه در زندان ها هستند، 
دو طرف داستان را بايد با هم ببينيم. اگر مقصود اين 
است كه افكار عمومي دنيا و جامعه جهاني نسبت به 
برخي زندانيان حساس هستند، شما راجع به گوآنتانامو 
و ابوغري��ب چه مي گويي��د كه اين همه ش��كنجه ها 
توسط امريكا صورت گرفت و اين همه جامعه جهاني و 
سازمان هاي بين المللي به امريكا اعتراض كردند اما در 

عين حال امريكا توجهي نكرد.

نايـب رئيـس كميسـيون اقتصـادي مجلـس گفـت: وقـت 
آن اسـت دولـت رسـماً غني سـازي ۲0 درصـد را آغـاز كند 
و پاسـخ دندان شـكني به نقـض برجام توسـط امريـكا بدهد. 

   ظريف و روحاني به انتقادات توجهي نكردند
حجت الاسلام سيدناصر موسوي لارگاني نماينده مردم فلاورجان 
در گفت وگو با فارس با اشاره به اعمال تحريم هاي جديد امريكا عليه 
ايران و نقض آشكار برجام، اظهار داشت: از همان روزهاي اولي كه 
موضوع مذاكرات هسته اي مطرح بود، مقام معظم رهبري به هيئت 
مذاكره كننده هشدار مي دادند كه طرف مقابل، بدعهد و بدپيمان 
است و بارها عهدش��كني و پيمان ش��كني كرده اند و بايد مراقب 
باشيد. وي افزود: عده اي از مسئولان كشور هم در خلال مذاكرات 
هسته اي، نسبت به پيش نويس منتشرشده توافق هسته اي اعتراض 
داشتند و به متن برجام ايرادات زيادي را گرفتند مبني بر اينكه اين 
متن باعث مي شود دست طرف مقابل باز باشد، اما وزير امور خارجه 

و شخص رئيس جمهور توجهي نكردند، جاي تأسف بيشتر دارد كه 
آقاي صالحي هم با آنها همراه و هم زبان بود و حتي سوگند ياد كرد 

كه مشكلي وجود ندارد. 
    امريكا تمام تعهداتش در برجام را زير پا گذاشت

موسوي لارگاني همچنين گفت: در موضوع برجام رئيس جمهور 
گفتند بازي برد � برد داش��تيم، اما هر چه از زم��ان اجراي برجام 
گذشت، شاهد عهدش��كني هاي مكرر طرف مقابل به ويژه امريكا 
بوديم. امريكا تمام تعهداتش در برجام را زير پا گذاش��ت، قرار بود 
تحريم هاي اقتصادي و تحريم هاي بانك ها برداشته شود، قرار بود 
خريد هواپيما براي ما آزاد شود و قطعاتي كه قبلاً به ايران نمي دادند 
را بدهند، تقريباً قرار بود تحريم ها در همه موارد برچيده شوند، اما 
نه تحريم هاي بانك ها برداشته شد و نه ديگر تحريم ها. وي تصريح 
كرد: قرار بود پس از برجام، كشتي هاي ايراني توسط شركت ها بيمه 
شوند، اما نشد. قرار بود پول هاي بلوكه شده ايران را برگردانند، اما 

دستبرد زدند و اين پول ها را به بهانه هاي مختلف دزديدند. 
موسوي لارگاني با بيان اينكه تحريم هاي 10 ساله را تمديد كردند، 
گفت: كنگره امريكا نيز تحريم هاي جديدي را به عنوان تحريم هاي 
مادر اخيراً به تصويب رس��اند كه به امضاي رئيس جمهور امريكا هم 
رس��يد و به رئيس جمهور امريكا اجازه دادند اگ��ر بخواهد، خودش 

تحريم جديدي را اضافه كند. 
   دولت به جاي تهديد امريكا اقدام عملي انجام دهد

نايب رئيس عضو كميسيون اقتصادي مجلس در ادامه تصريح كرد: 
وعده هايي كه در آن زمان ه��م رئيس جمهور و هم وزير امورخارجه 
و آقاي صالحي مي دادند، اين بود ك��ه مي گفتند اگر طرف مقابل به 
وعده هايش عمل نكن��د، ظرف چند روز مي تواني��م به جاي اولمان 

برگرديم، ولي تاكنون حركتي انجام نشده است. 
نماينده فلاورجان در مجلس تأكيد كرد: اگر واقعاً اين توان را دارند كه 
ظرف چند روز به نقطه قبل از تصويب برجام برگردند، به جاي تهديد 

طرف مقابل، عملًا غني سازي 20 درصد را آغاز كنند تا امريكايي ها 
متوجه شوند كه جمهوري اس��لامي ايران هم مي تواند اقدام عملي 
انجام دهد. بهتر است سانتريفيوژهاي نطنز را به حالت قبل برگردانيم 
و با جديت پاسخ دندان شكني به امريكايي ها بدهيم. نايب رئيس عضو 
كميسيون اقتصادي مجلس گفت: اگر مي بينيم تحريم ها و اقدامات 
امريكا نقض برجام است، ديگر نبايد بگوييم چنين يا چنان مي كنيم 
بلكه بايد رس��ماً اقدام كنيم، چراكه دشمن جري تر مي شود. وي در 
پايان خاطرنش��ان كرد: هر چه ما بيشتر عقب نشيني كنيم، دشمن 
بيشتر پيش مي آيد، از همان ابتداي برجام بحث موشك هاي بالستيك 
يا مراكز نظامي ايران مطرح نبود، اما هر چه ما عقب نشيني كرديم، آنها 
جلوتر آمدند و خواسته هاي بيشتري را مطرح كردند، همه اين موارد را 
يكي پس از ديگري با زياده خواهي مطرح مي كنند، فلذا وقت آن است 
رئيس جمهور در سخنراني خود در سازمان ملل، نقض آشكار برجام 

توسط امريكا را با صداي بلند مطرح كند.

آقای روحانی! در سازمان ملل نقض برجام را با صداي بلند اعلام كنيد
   مجلس
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